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INTERVIEW

Ze maken zich beiden zorgen over de ontwikkelingen in politiek en maatschap-
pij. Maar juist door de Bijbelse boodschap die de SGP uitdraagt zijn ze niet som-
ber gestemd. Een gesprek met lijsttrekker Chris Stoffer en nummer negen Jan 

Kloosterman.

Hoop ondanks alle zorgen

T erwijl in zijn werkkamer de bel voor het volgende 
Kamerdebat luidt, blikt Chris Stoffer vooruit op de 

parlementsverkiezingen van 22 november. Hoewel hij alle 
gekte rond de stembusgang niet voor het eerst als Kamerlid 
meemaakt, is deze keer wel bijzonder. „Als lijsttrekker draag 
je toch iets meer verantwoordelijkheid, ook in het verdedi-
gen van de punten uit het 
verkiezingsprogramma. Er wordt 
meer naar je gekeken.”

Dat zijn collega’s Kees van der 
Staaij en Roelof Bisschop zou-
den stoppen, was al wat langer 
bekend, beaamt Chris. „Maar 
toch kwam hun vertrek nog re-
delijk onverwacht. Ik was ervan 
uitgegaan dat we de rit tot 2025 
zouden uitzitten. Nu word je er 
opeens voor geplaatst. Geluk-
kig sta ik er niet alleen voor. En 
de SGP is een partij die al meer 
dan honderd jaar ervaring in de 
Nederlandse politiek heeft.”

Aan zijn motivatie zal het in elk 
geval niet liggen. „Ik wil niet 
voor mijn verantwoordelijkheid 
weglopen, als God dit op mijn 
weg plaatst. En zolang ik de 
gezondheid krijg, doe ik het ook met plezier.”
Jan Kloosterman staan negende op de SGP-kandidatenlijst 
voor de volksvertegenwoordiging. Theoretisch een onver-
kiesbare plek, maar dat doet aan zijn motivatie niets af. 
„Verantwoordelijkheid nemen en present zijn vanuit je chris-
telijke levensovertuiging op de plek waar je bent gesteld, 
zijn uitgangspunten die ik zeker met Chris deel.”
Die principiële motivatie is ook hard nodig om de problemen 
die in de Nederlandse samenleving spelen het hoofd te 
bieden, benadrukt Jan.

Wat baart jullie de meeste zorgen op dit moment?
Chris: „Als ik naar de peilingen kijk, houd ik mijn hart vast 
wie er straks zitting in de nieuwe Tweede Kamer nemen, en 
vooral wie er straks natuurlijk in het kabinetsvak plaatsne-
men. Moeten we straks alles opnieuw uitvinden? En gaat 

daarmee een deel van het historisch geheugen van het 
parlement verloren?

Daarnaast maak ik me grote zorgen om het christelijk onder-
wijs. Als ik naar de afgelopen periode kijk, zie je dat artikel 
23 over de onderwijsvrijheid steeds verder wordt uitgehold; 

het moet allemaal een onsje makkelijker. Zonder het CDA in 
de regering en met een kleinere ChristenUnie, houd ik mijn 
hart vast.”

Jan: „Die zorg over het onderwijs deel ik zeker. Die wordt 
versterkt door het grote verloop van ambtenaren op het 
ministerie, waardoor er nauwelijks sprake is van consistent 
beleid. Terwijl de overheid wel de grip op de inhoud van het 
onderwijs steeds verder probeert te versterken, zoals op het 
gebied van seksueel onderricht.

Een tweede punt is voor mij de jeugdzorg. Daar moet echt 
een enorme slag op het gebied van preventie plaatsvinden. 
We zien dat steeds meer jongeren zich niet redden, terwijl 
veel ouders met een forse opvoedingsverlegenheid zitten. 
En dan wordt ook nog eens de geldkraan dichtgedraaid.”



Juist op het gebied van jeugdzorg hebben landelijke en gemeentelijke politiek 
veel met elkaar te maken, vooral als het om financiën gaat. Hoe vinden jullie 
elkaar?
Jan: „Sommige dingen kun je beter op gemeentelijk niveau doen, andere op 
Rijksniveau. Bij financiering van jeugdzorg wringt het nog wel eens. Aan de 
andere kant zien we ook goede vormen van samenwerking, bijvoorbeeld als het 
gaat om de aanpak van het gedoe rond de wolf. Daar hebben we van plaatselijk 
tot Europees succesvol samen de ladder afgelopen.”
Chris: „Contacten tussen landelijke politiek en gemeente zijn heel belangrijk. 
We vragen als Rijk heel veel van gemeenten, maar geven als overheid ook een 
enorme hoeveelheid geld uit. Daar moet een balans in zijn. Iedere gemeente 
wil een eigen sporthal en zwembad, maar daar zijn bijvoorbeeld ook regionale 
oplossingen voor te vinden. Overigens heb ik ontzettend veel waardering voor 
de manier waarop de SGP zowel gemeentelijk als provinciaal in het bestuur 
participeert.”

Welke centrale boodschap draagt de SGP wat jullie betreft voor deze verkiezin-
gen uit?
Jan: „Twee dingen: de SGP staat voor vertrouwen en betrouwbaarheid in de poli-
tiek. En we hechten sterk aan omzien naar elkaar. De overheid kan niet alles, 
maar moet wel heel duidelijk als schild voor de zwakken optreden.”
Chris: „Wat mij betreft drie speerpunten: focus op de familie, en dus niet alleen 
op het gezin. Fatsoenlijk onderwijs, dat je in staat stelt een passende baan te 
vinden. En zorgen dat mensen niet met enorme schulden worden opgezadeld, 
of dat nu een onbetaalbare hypotheek of een torenhoge studieschuld is.”

Hoe hoopvol zijn jullie voor de nabije toekomst?
Chris: „Als ik naar jongeren om me heen kijk, dan zie ik daar mensen die er zin 
in hebben en een christelijk leven serieus nemen. Met alle mitsen en maren van 
dien. Ik bespeur een houding van: Hier ben ik. Ik hoef me niet te schamen voor 
een leven met God. Dat geeft mij hoop voor de toekomst.”
Jan: „Bij alles geldt: het is Israëls God, Die krachten geeft. Hij houdt trouw en 
gaat door. Tot de laatste dag. Zijn zegenende handen zijn niet alleen boven ons, 
maar omspannen ons ook. Dat overstijgt alles, ook de politiek. Als die bood-
schap mag doorklinken, ben ik niet somber gestemd.”

Richard Donk

advertentie

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.

Campagnekoorts

De val van het kabinet zagen velen 
aankomen. Toch was de val van onze 
regering nog plotsklaps. In allerijl wor-
den er dan verkiezingen uitgeschreven. 
Campagnes worden versneld in elkaar 
gezet en de besluitvorming in de Tweede 
Kamer eindigt zo ongeveer met wat er 
wel en niet controversieel verklaard 
wordt. En dan begint het geding om de 
kiezersgunst. Een tijd van veel beloftes 
waaruit vaak een maakbaarheidsge-
dachte spreekt die voor menig SGP-er 
bevreemdend is. 

De SGP profileert zich als een be-
trouwbare partij. We beloven Woord te 
houden. Op die basis zullen we blijven 
staan. Met drie speerpunten waar we 
voor staan: Hart voor kwetsbaar leven 
en focus op familie en we staan pal voor 
veiligheid.De lijnen met onze landelijke 
SGP-fractie zijn kort. Regelmatige delen 
we een Apeldoorns verhaal en onze 
ervaringen. In de campagne profileren 
we ons.  Oorspronkelijk werd "profileren" 
gebruikt in de context van de kunsten, 
met name in de schilderkunst. Met profi-
leren werd aangegeven hoe een figuur of 
object zich duidelijk aftekende tegen de 
achtergrond. 

Door genade volgt een christen in de 
politiek het voorbeeld van onze Voorgan-
ger. Hij leert zondaren Zijn weg. Gevormd 
worden naar Zijn beeld is de grootste 
gave. Dan gaan we onze weg in navol-
ging van Hem. Struikelend en biddend 
om Zijn leiding en licht. Dat geldt binnen 
en buiten de politiek. Die profilering heb-
ben we nodig. Het gebed om de werking 
van Zijn Geest is noodzakelijk. 

Jan Kloosterman
Fractievoorzitter SGP Apeldoorn
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Samenwerking SGP

Lokaal
Het aantal wolven neemt snel toe. Deze toename zorgt 
voor schade, onveilige gevoelens en onzekerheid. 
Vanuit zowel het onderwijs als de dorpen krijgt de 
SGP-fractie meerdere signalen dat inwoners zich zorgen 
maken. De gemeente kan zelf helaas niet genoeg doen. 
Daarom hebben we binnen de SGP op provinciaal, lan-
delijk en Europees niveau geschakeld. En met succes. 
Er is meer beheer en bescherming 
nodig en daarvoor moeten 
regels aangepast worden. 
Zolang dat nog niet 
helemaal geregeld
is, blijven we er 
aandacht voor 
vragen. Ook 
dat is rent-
meester-
schap. 

Europees
De beschermde 
status van de wolf 
slaat door nu er 
zoveel wolven in 
Nederland zijn 
gekomen. De 
gevolgen voor 
overlast en 
veiligheid 
vragen om ingrijpen. Vanuit verschillende SGP-gele-
dingen heb ik dat gehoord en de beschermde status 
in het Europees Parlement aangekaart. Een meerder-
heid steunde dat. Hierdoor moet het makkelijker 
worden voor regio’s om roedels wolven beter te kunnen 
beheren. Dat zorgt voor meer veiligheid en een betere 
balans in de biodiversiteit in de natuur. Ik ben blij met 
de korte lijnen binnen onze partij. Zo concreet is SGP-
politiek.

Landelijk
               De wolf hoort als sluit-

                                                      stuk van een voedselke-                          
                                                                   ten bij de natuur”,  
               vinden de wol-   
                                                                        venliefhebbers.  
               Dat klopt na- 
               tuurlijk. 

               Alleen, dan 

moet er wel voldoende wild voor hem zijn waarop hij 

kan jagen. En die schakel ontbreekt in ons landje. Met 
als gevolg weerzinwekkende slachtpartijen onder vee. 
Evenwichtig natuurbeheer vereist óók goede beheers-

maatregelen. Via onze landbouwminister dringen we 
daarom in Brussel aan om daar ruimte voor te bieden.

Provinciaal
De aanwezigheid van de wolf in Gelderland is onwen-

selijk. De SGP heeft direct vanaf het begin gestuurd 
op het actief beheren van de wolvenpopulatie. Wat 
de SGP betreft door middel van afschot. Juridische 

kaders hiervoor worden verruimd dankzij de SGP in 
Brussel. Ook het Gelderse coalitieakkoord voor 2023-
2026 ‘Gewoon Doen’ is daar duidelijk over: geen wol-

ven in Gelderland. Middels vragen en motie(s) blijft          
                            de SGP Gelderland hier aandacht voor  
        houden. Meer weten? Neem contact op 

met SGP Gelderland.

Veel problemen vragen om goede samenwerking. Vanuit Apeldoorn weten 
we daarvoor de weg en zijn de lijnen binnen de SGP kort. Ook rond de wolf 

weten we elkaar te vinden en stemmen we af over wat er nodig is.

4



5

Zorgen en toenemende schade vanwege wolven

pnieuw heeft de SGP-fractie daarom vragen gesteld 
aan het gemeentebestuur. De antwoorden zijn begin 

november ontvangen, dus zeer recent. Het College van 
burgemeester en wethouders geeft in reactie op de vraag 
naar een risicoschatting aan dat het „redelijkerwijs niet 
mogelijk is om het risico voor fietsers of wandelaars in 
het bos of op de hei te kwantificeren”. Gelukkig schrijven 
ze daarbij dat „het risico van een aanval van een wolf 
op een mens een belangrijk thema is in de beleving van 
mensen die in wolvengebied wonen”. 

Groei aantal wolven
Ondertussen groeit het aantal wolven en zijn er inmid-
dels zeven roedels wolven op de Veluwe. Het aantal 
bijtincidenten wordt bijgehouden. Het gemeentebestuur 
van Apeldoorn merkt hierover op: „Als het gaat om 
hobby- en kleinvee zien we vooral sinds medio augustus 
een toename van het aantal bijtincidenten in het gebied 
Speuld, Uddel, Elspeet (waarbij de uitslagen van de DNA-
testen vanaf begin september nog niet bekend zijn).” 

Optrekken met andere gemeenten
Als SGP-fractie vinden we het lastig steeds weer te 
moeten constateren dat de gemeentelijke overheid 
geen instrumenten heeft om tot een verantwoord beheer 
van het aantal wolven over te gaan. Vanwege de be-
schermde status van de wolf is het college in dit opzicht 
aan handen en voeten gebonden. We zijn blij dat Apel-
doorn hierin samen met andere gemeenten optrekt. Op 
29 september heeft er een overleg plaatsgevonden met 
de Veluweburgemeesters, onder wie de burgemeester 
van Apeldoorn. In dat overleg zijn ze bijgepraat over de 

inspanningen van de Wolvencommissie en het hande-
lingsperspectief voor burgemeesters. Concreet is daar 
ook de wens besproken om gezamenlijk een brief aan de 
Provincie te sturen om de boodschap af te geven dat er 
meer duidelijkheid moet komen over de bevoegdheden 
van de verschillende overheden om in te kunnen grijpen. 
Deze brief is inmiddels verstuurd. 

Slachtoffers
De SGP is blij met deze stap en hoopt dat dit zal leiden 
tot meer beheermogelijkheden op gemeentelijk niveau. 
Het aantal wolven neemt snel toe. Bijna wekelijks zijn er 
berichten over te lezen in diverse media. Dieren in het 
buitengebied zijn hier vaak het slachtoffer van. Inmiddels 
zijn er ook waarnemingen van wolven die in woonkernen   
 komen. Zowel vanuit het onderwijs als de dorpen krijgt 
de SGP meerdere signalen dat inwoners zich steeds meer                                                                                
zorgen maken. Vooral in Uddel zijn er recent weer een 
reeks bijtincidenten geweest. Verschillende ouders 
durven hun kinderen niet meer alleen door de bossen te 
laten fietsen. 

Samenwerking SGP-fracties
Als fractie hebben we contact met de SGP-fractie in 
Nunspeet over deze zorgen en kijken we naar een geza-
menlijke aanpak. Ook zijn er provinciale, landelijke en 
Europese lijnen gelegd om dit probleem aan te pakken. 
De SGP-fractie zal zich blijven inzetten voor de veiligheid 
en het welzijn van de inwoners, evenals voor verant-
woord natuurbeheer.

Jan Kloosterman

Elk jaar neemt het aantal roedels wolven en bijtincidenten door wolven toe. 
Dit veroorzaakt veel onrust onder de inwoners. De SGP begrijpt dit goed en 

wil dat er wordt ingegrepen. 

O
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Een nieuwe brandweerkazerne

Door nieuwe ontwikkelingen bij de brandweer komt opnieuw naar voren dat 
Apeldoorn steeds meer als Stad van Veiligheid voor de brede regio fungeert. 

De SGP is van mening dat dit prima past bij het DNA van gemeente Apeldoorn.

peldoorn ontwikkelt in samenwerking met de Veilig-
heidsregio Noord- en Oost-Gelderland (VNOG) een 

nieuwe centrale brandweerpost. De brandweerkazernes 
in Apeldoorn-Centrum, -De Maten en -Zuid zullen slui-
ten en aan de Matenpoort een nieuwe plek krijgen. De 
nieuwe brandweerpost zal een groot veiligheidscentrum 
worden. Onder meer het hoofdkantoor van de VNOG 
zal hier een plek krijgen. De nieuwe kazerne zorgt voor 
een betere dekking van de brandweer in Apeldoorn en 
omstreken. Dat wil zeggen dat de brandweer gemiddeld 
genomen er sneller kan zijn als er ergens brand is. Alle 
wijken en dorpen kunnen zo rekenen op voldoende snelle 
brandweerzorg. Bovendien houdt de nieuwe brandweer-
post rekening met de verwachte groei van Apeldoorn. 

Spoedgevallen
Waar ook rekening mee gehouden moet worden volgens 
de SGP is verkeersveiligheid. Op jaarbasis vinden er zo`n 
duizend uitrukken met prioriteit plaats in Apeldoorn. 
Dat vraagt om een infrastructuur in de omgeving van de 
beoogde locatie die daarop is ingericht. Om de zuid- en 
westkant van Apeldoorn te bereiken, zal er in spoedge-
vallen door de woonwijk Kayersmolen-Noord gereden 

worden. Hiervoor komt er naast of in plaats van de al 
aanwezige Wormense fietsbrug een nieuwe brug over het 
Apeldoorns Kanaal. Het verkeerskundig onderzoek naar 
de beste route tussen de brug en de aansluiting op de 
Kayersdijk loopt nog. Bewoners uit de wijk hebben regel-
matig hun zorgen geuit: ze zijn bang voor een racebaan 
voor hun deur. SGP Apeldoorn vindt dat de gemeente 
daar rekening mee moet houden. Toch zal er een keuze 
gemaakt moeten worden. Het onderzoeksrapport zal 
daarbij helpen, is de verwachting.

Veiligheidscentrum
Ondertussen wordt er gewerkt aan een ontwerp voor 
de nieuwe brandweerkazerne. De gemeenteraad heeft 
onlangs toestemming gegeven voor de aankoop van een 
naastgelegen perceel. Hierdoor ontstaan er nog meer 
mogelijkheden om een volwaardig veiligheidscentrum 
voor de regio te creëren. Mogelijke partijen die hier een 
plek zouden kunnen krijgen, zijn de instanties Preventie 
Toezicht en Handhaving, de Veiligheidsacademie en het 
Instituut Natuurbranden.

Henk van de Weerd

A

SGP-jongeren Apeldoorn

Anne Ruth van den Berge

Ha jongere, 

De Tweede Kamerverkiezingen komen er weer aan 
en de campagne is inmiddels in volle gang. 
Misschien staat de politiek ver bij jou vandaan en 
misschien vind je het niet zo interessant. Misschien 
denk jij zelfs dat het weinig uitmaakt óf je stemt en 
wát je stemt. Niets is minder waar. Jouw bijdrage 
helpt echt! Als je mag stemmen, doe dit dan ook 
echt. Stem op de SGP, een partij die handelt op 
grond van de Bijbel. Mag jij nog niet stemmen? 
Wees je er dan van bewust dat er iets is wat je wel 
kunt doen: bidden! Bid om Gods hulp bij en zegen 
op de campagne en bid voor een gunstige 
verkiezingsuitslag. Ja, laten we er allemaal voor 
(blijven) bidden.

Groet van Anne Ruth van den Berge

STEM

WOORD
HOUDEN
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Vanuit het college
Op de landbouw komt veel af. Agrariërs kampen met grote onzekerheden. Om 

hen te ondersteunen, heeft het college een actieplan opgesteld.

ehalve financiën, jeugdzorg en onderwijs is ook land-
bouw een belangrijk onderdeel van mijn portefeuille. 

Aandacht voor deze sector is zeker nodig. De agrariërs 
worden geconfronteerd met grote uitdagingen. De doelen 
op het gebied van natuur, water, klimaat, stikstof en biodi-
versiteit op nationaal en Europees niveau hebben enorme 
gevolgen. De onzekerheid die hierdoor ontstaat, drukt 
zwaar op onze agrariërs en hun gezinnen.

Rentmeesterschap
In Apeldoorn zijn ongeveer 190 landbouwbedrijven. Dat 
de agrariërs grote zorgen hebben, bleek duidelijk uit de 
gesprekken met verschillende groepen agrariërs 
die we tijdens het opstellen van het actieplan 
hebben gevoerd.Er zijn veel vragen, en de 
harde realiteit is dat er nog niet veel antwoor-
den zijn. 

Waarom komen we dan toch met dit actieplan? 
Omdat we vinden dat we wel een rol hebben als 
gemeente. Alhoewel beperkt, onze toewijding 
aan de agrariërs van Apeldoorn is onvermin-
derd groot. Wij zijn er om te luisteren, te onder-
steunen en bij te staan, omdat de gevolgen van 
deze onzekerheden ook hun weerslag hebben 
op onze gemeente.

En tegelijkertijd beseffen we dat we samen 
moeten toewerken naar een toekomstbestendige land-
bouw. Ook vanuit de optiek van rentmeesterschap is dat 
essentieel. Waardering voor agrariërs is daarbij wel van 
belang.  Niet alleen omdat zij de ruggengraat vormen van 
onze voedselvoorziening, maar ook vanwege hun toewij-
ding aan het behoud en beheer van het landschap.

In de raad zijn er fracties als de Partij voor de Dieren die 
stevig in de landbouw willen ingrijpen. In het actieplan 
staat dat de agrariër zelf, als ondernemer, de beslissingen 
neemt over de toekomst van zijn bedrijf. Die beslissingen 
hebben vaak technische, financiële en emotionele implica-
ties. Als gemeente schrijven we dan ook niet de beste vorm 
van toekomstbestendige landbouw voor. Allerlei vormen 
zijn mogelijk mits die passend zijn binnen de wet- en 
regelgeving.

In het actieplan is het voorstel dat de gemeente experts be-
schikbaar stelt die boeren kunnen adviseren. Dat kan zo-
wel over verduurzaming gaan, maar ook over bijvoorbeeld 
de teelt van gewassen als vlas en hennep, die gebruikt 
kunnen worden als isolatie in de bouw. De experts kunnen 

tevens boeren ondersteunen die willen stoppen. Zo kan 
worden meegedacht bij onder meer functieverandering van 
stallen of het slopen ervan voor bijvoorbeeld woningbouw.
Een belangrijk punt is ook om de Apeldoornse consument 
te stimuleren om lokale producten te kopen. Daarover 
staan ideeën in het actieplan.

De bedoeling is dat het plan binnenkort met de raad wordt 
besproken. Hopelijk is er steun voor een evenwichtige 
aanpak richting een duurzame toekomst voor de agrari-
sche sector. Want de impact reikt verder dan alleen het 
boerenbedrijf. De sector vormt het landschap, beïnvloedt 

het leven in de dorpen en het buitengebied, en is van grote 
betekenis voor alle Apeldoorners. 
 
Jeugdzorg
Ruim een week geleden is het actieplan jeugdzorg en 
onderwijs unaniem door de raad aangenomen. Daar zijn 
we erg blij mee, want gezien de grote problemen onder 
jongeren is extra ondersteuning hard nodig. 
Momenteel maken ruim 11 procent van de Apeldoornse 
kinderen en jongeren (ruim 4000 personen) gebruik van 
jeugdzorg. Hier is jaarlijks een bedrag van ruim 60 miljoen 
euro mee gemoeid.
In het actieplan staan voorstellen om problemen zo snel 
mogelijk op te sporen (preventie) en aan te pakken. We 
willen kinderen en hun ouders helpen. Met de voorstellen 
moet ook complexe en duurdere zorg worden voorkomen. 
Op pagina 14 kunt u over de inhoud van het plan meer 
lezen.

Henk van den Berge

In de achterliggende periode hebben we weer verschillende werkbezoeken in het onderwijs en 
de jeugdzorg gedaan. Een ervan was een bezoek aan de Jacobus Fruytier scholengemeenschap. 
We hadden goede gesprekken met de directie, de afdeling zorg, conciërges en leerlingen uit de 
medezeggenschapsraad.

B
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Magere jaren voor Apeldoorn op komst

Het college heeft de begroting voor 2024-2027 aan de raad gepresenteerd. De 
gemeentelijke heffingen gaan met 3,5 procent omhoog, maar de hondenbelas-

ting wordt gehalveerd. En er komt 4 miljoen extra voor jeugdzorg.

eerjarenprogrammabegroting -MPB- heet het financi-
ele plaatje voor de komende vier jaar officieel. De be-

langrijkste contouren waren al in de voorjaarsnota geschetst. 
In november moet er formeel een klap op de begroting van 
zo’n 750 miljoen euro worden gegeven.

Op donderdag 9 oktober was eerst de raad nog aan zet. In 
een debat bespraken coalitie en oppositie de financiële plan-
nen voor de komende vier jaar. De bespreking verliep goed. 
Er moest over tientallen moties en amendementen worden 
gestemd.

Jeugdzorg
Wat gaat de gewone Apeldoorner van de MPB merken? SGP-
wethouder financiën Henk van den Berge licht er een paar 
uit. „Er wordt 4 miljoen extra voor jeugdzorg uitgetrokken; 
daarmee stijgt het totale bedrag tot ruim 60 miljoen. De ozb 
en andere heffingen zullen stijgen, als gevolg van inflatiecor-
rectie. Er wordt zo’n 20 miljoen in een warmtenetwerk voor 
Kerschoten geïnvesteerd. En de hondenbelasting wordt ge-
halveerd.” „Het streven is dat de inwoners niet extra worden 
geraakt door de plannen van de gemeente”, vervolgt Henk. 
„Dat is ook steeds het uitgangspunt van de SGP: lastenver-
zwaring voor de burger beperken.”

Ons verhaal
Voor de SGP was het voortraject richting het opstellen van 
de begroting anders, omdat de partij nu deel van de coalitie 
uitmaakt, zegt fractievoorzitter Jan Kloosterman. „Nadrukke-
lijker dan eerst kunnen we nu kijken waar we invloed kunnen 
uitoefenen. Voorheen konden we via moties of amendemen-
ten proberen op onderdelen aanpassingen voor elkaar te 
krijgen. Nu zijn meerdere kernpunten van ons programma in 
de begroting vertaald. Dat maakt dat we met meer overtui-
ging kunnen zeggen: Dit is ook ons verhaal.”

Volgens de regels waaraan de gemeentelijke begroting moet 
voldoen, moet die voor de eerstkomende twee jaar sluitend 
zijn. De jaren daarna mag er een tekort in de boeken staan. 
Het gaat in Apeldoorn in 2026 om een tekort van 17 miljoen. 
„Dat brengt onzekerheid met zich mee”, legt Jan uit. „We 
weten niet hoeveel geld het Rijk straks voor de gemeenten 
zal uittrekken. En het is ongewis wat de komst van een nieuw 
kabinet betekent.”

Dat zorgt ervoor dat gemeenten daar nu al rekening mee 
moeten houden, zegt Henk. „Vlak voor de val van het kabinet 
zei de regering dat het Rijk heus wel oog voor de positie van 
gemeenten heeft. Dat waren natuurlijk vage uitdrukkingen, 

maar zo was het. We zullen daarom de komende jaren reke-
ning moeten houden met bezuinigingen.”

De komende maanden gaat het college samen met de raad 
scenario’s voor eventuele bezuinigingen uitwerken, aldus 
Henk. „We hebben een solide financiële positie, dus we kun-
nen wel wat hebben. Maar we moeten ons voorbereiden op 
een financieel onzekere toekomst.”

Brede steun
Het debat over de begroting verliep in een goede sfeer. Maar 
er waren wel verschillende interessante discussies over som-
mige moties en amendementen. 
Met het aannemen van de MPB haalt de SGP belangrijke 
punten binnen. Als voorbeeld noemt Henk het stimuleren 
van huizenbouw. Dat is erg belangrijk gezien het grote tekort 
aan woningen. Een dak boven je hoofd is een belangrijke 
basisvoorwaarde.”

Ook de groene kant van de SGP wordt verzilverd. Jan: ,,Geld 
voor verduurzaming van gebouwen vinden wij ook belang-
rijk en dat komt er. Het verminderen van het energiegebruik 
zorgt voor lagere kosten en minder vervuiling. Dat is een 
belangrijk onderdeel van het rentmeesterschap waar de SGP 
voor staat.” 

Tegen middernacht werd de begroting met 33 stemmen voor 
en 5 tegen aangenomen. Deze brede steun stemt Henk en 
Jan dankbaar en geeft vertrouwen voor de bezuinigingsdis-
cussie de komende tijd.

Richard Donk

M

Fractievoorzitter Jan Kloosterman en raadslid Henk van de Weerd in de raadszaal in Apeldoorn. 
Beeld: Rob Voss
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Armoede, vaak lijkt die ver weg, maar ook in Apeldoorn is die aanwezig. Onge-
veer 3000 kinderen in onze gemeente groeien op in armoede. Als SGP zien wij 

het als een hoofdtaak om onze medemens in financiële nood te steunen.

Zorg voor de armen

e twijfel of je de volgende ochtend wel kan eten. Je kin-
deren weer teleur moeten stellen met dezelfde oude kleren. 
Dit jaar geen vakantie. Activiteiten met vrienden af moeten 
zeggen, maar niet te durven vertellen waarom je niet mee 
kan. Armoede is concreet.
Donderdag 28 september kwamen raadsleden en fractie-
vertegenwoordigers bij elkaar om werkleerbedrijf Lucrato, 
stichting Leergeld en de verantwoordelijken van de gemeen-
te Apeldoorn te ontmoeten. Zij nemen prachtige initiatieven 
die de organisaties en de gemeente biedt aan de medemens 
in nood.

Pijnpunten
Tegelijk zijn er pijnpunten. Armoede gaat dikwijls gepaard 
met schaamte, gebrek aan kennis van hulpkanalen of een 
kleine sociale kring, waardoor mensen die hulp het hardst 
nodig hebben onder de radar blijven.

Lucrato is druk bezig om mensen hulp te bieden door voor 
hen werk te verschaffen bij henzelf of bij andere bedrijven. 

Leergeld werkt samen met diverse scholen in Apeldoorn. Ze 
proberen op verschillende manieren om leerlingen die in de 
knel zitten te steunen.

Als laatste vertelden de mensen van de gemeente hoe zij 
er op uitgaan om met de mensen in gesprek te gaan en te 
kijken hoe zij mensen kunnen helpen. Dit alles is mede 
mogelijk gemaakt door het armoedepreventieplan dat onder 
andere door de SP en SGP gemaakt is. De SGP blijft zich 
steeds weer inzetten voor de armen in onze gemeente. Wij 
zijn dankbaar dat we dit samen kunnen doen met actieve 
organisaties, medewerkers en vrijwilligers. Een goed sociaal 
beleid zien we als een Bijbelse opdracht. 

De Heere gebiedt ons te zorgen voor ons naaste die minder 
heeft. “Die twee rokken heeft, dele hem mede, die geen 
heeft; en die spijze heeft, doe desgelijks.” – Lukas 3 vers 11.

Pieter van Duijvenboden

D

Woontorens langs het kanaal?
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ortgeleden stemde de raad voor de zogenaamde 
“herontwikkeling van Kayersmolen-Noord”. Zo heet het 

gebied waar deze wijk moet komen. Het plan bestaat uit de 
volgende hoofdpunten: er komen ongeveer 650 woningen 
en appartementen, in gebouwen van verschillende grootte. 
Er komen de volgende soorten woningen: ongeveer 35 pro-
cent sociale huur, 40 procent middeldure huur of koop en 25 
procent dure huur of koop. 

IJssalon
Op de begane grond van de huizenblokken komen ook 
andere functies. Bijvoorbeeld een fysiotherapeut, een 
kinderdagverblijf of een ijssalon. In deze nieuwe wijk komt 
veel groen, bijvoorbeeld door zo weinig mogelijk verharding 
en veel bomen. Daarnaast komen er ook groene daken en 
gevels. Omdat de wijk vlak bij het station en het centrum 
ligt, wordt er een lage parkeernorm van 0,8 auto per woning 
gehanteerd.

Ondanks dat we kritisch zijn op de lage parkeernorm, vindt 
de SGP dit verder een mooi plan, waarmee dit stuk Apel-
doorn flink opgeknapt wordt. Daarnaast is er behoefte aan 
kleinere woningen, dicht bij het centrum. Tenslotte denken 
we dat het groen om de woningen heen heel belangrijk is 
voor de mensen die er gaan wonen.

Matthias Bunt 

Een wijk met een mix van woningen en appartementen in gebouwen van verschil-
lende hoogtes. Veel groen en parkeren in parkeergebouwen. Zo gaat de nieuwe 

wijk in het oksel van het spoor en het kanaal eruitzien.

K

Illustratie: Bureau Rijnboutt
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Onze fractievoorzitter Jan Kloosterman staat in de top 10 van de kandidatenlijst voor de komende 

verkiezingen. Wat drijft Jan en hoe kijkt hij aan tegen de uitdagingen van vandaag?

Wat doe je in het dagelijks leven?
„In het dagelijks leven ben ik allereerst vader en echtge-
noot. Daarnaast ben ik bestuurder van Driestar educatief 
en fractievoorzitter voor de SGP in Apeldoorn.” 

Wat is de uitdaging in je vak?
„Om in wijsheid verschillende belangen af te wegen en de 
juiste beslissingen te nemen, die op de langere termijn 
goed zijn voor Driestar educatief en het voorbestaan van 
deze mooie organisatie. Onderwijs vanuit een Bijbelse 
identiteit is steeds minder vanzelfsprekend in ons land: 
het staat onder druk.” 

Waarom ben je beschikbaar voor de SGP-
lijst voor de Tweede Kamer?
„Het is belangrijk om als christenen 
present te zijn. In de politiek heb-
ben we de leefregels van God en 
Zijn Woord nodig om een stil en 
gerust leven te kunnen leiden. 
Dat moet gehoord, uitgelegd 
en toegepast worden op de 
verschillende voorstellen die 
aan de orde komen. Dat drijft 
me. Vakmanschap en betrok-
kenheid op het publieke domein 
zijn daarbij belangrijk. Graag zet 
ik me daarvoor in met de talenten en 
ervaring die me gegeven zijn.” 

Wat ergert je het meest in Apeldoorn?
„Dat sommige verkeerslichten niet goed afgesteld lijken te 
staan en je soms lang voor een lege kruising moet wach-
ten.”

Wat is de mooiste plek in de gemeente?
„Dat blijven onze parken en bossen. Het Oranjepark of de 
heide bij Hoog Buurlo zijn voor mij een paar favorieten.” 

Is het een gemis dat een links-christelijke partij zich niet 
heeft aangemeld voor de komende verkiezingen?
„Dat is geen gemis. Bij Bijbelse politiek past een links-
rechts-schema niet. Het is belangrijk om de kerntaken als 
overheid heel duidelijk te hebben en een schild te zijn voor 
de kwetsbaren in onze samenleving.”

Welke komende coalitie van Tweede Kamerpartijen kan 
voor de SGP bruikbaar zijn?
„We voeren nu eerst campagne en hopen op een goede uit-
slag voor de SGP. We staan voor betrouwbare politiek met 

aandacht voor kwetsbaar leven, de familie en veiligheid. 
Daar zet ik me graag voor in in Apeldoorn en als nummer 9 
op de lijst voor de SGP in de Tweede Kamer.”

Wat is een uitdaging voor de SGP?
„Om op een Bijbels evenwichtige manier aansprekend te 
zijn voor jongere generaties op zowel sociale als groene 
thema’s. Voor het omzien naar elkaar en verantwoord rent-
meesterschap is een sterke Bijbelse motivering te vinden. 
Deze thema’s vragen steeds weer een vertaling naar de vra-
gen van vandaag. Uitleg over het SGP-geluid is steeds weer 
nodig. En ik denk dat profilering op deze thema’s belang-

rijk is om te laten horen en zien waar we voor staan.”

Waar mogen ze je ’s nachts voor wakker 
maken?

„Een heerlijke coupe ijs. Maar zeker 
ook voor een medemens in nood die 

hulp nodig heeft.” 

Favoriete sport?
„Volleybal en gewichtheffen.”

Favoriete boek?
„Op dit moment: Een vreemde 

nieuwe wereld, van Carl Trueman.” 

Waar ben je op zaterdag mee bezig?
„Sportschool, gezin, vrienden, een paar 

klussen en een ontspannende douche!”

Welke maatschappelijke discussie houdt je bezig en 
waarom?
„De discussies die gaan over wie het nu echt voor het zeg-
gen heeft. Is dat God of de mens? Het laatste klinkt steeds 
meer en vaker. Daaruit blijkt dat we een god (willen) zijn in 
het diepst van onze gedachten. Dan is moraal iets wat je 
zelf bepaalt en leef je naar eigen inzichten. Het is aan-
grijpend en ook ingrijpend, omdat we dan ook voor eigen 
rekening leven.” 

Wat is de waarde van de zondag voor je?
„Naast rust en gezinstijd de levende verkondiging van 
Gods boodschap voor zondige mensen.” 

Welk Bijbelgedeelte spreekt je bijzonder aan en waarom?
„Psalm 37:3-5 spreekt me steeds weer aan. Aan Gods 
zegen is immers alles gelegen.” 

Stephan Wiegman

In gesprek met Jan Kloosterman
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Preventie en normaliseren. Deze twee begrippen vormen de basis van het jeugdzorg- en 

onderwijsbeleid van gemeente Apeldoorn. Wethouder Henk van den Berge heeft met het nieu-

we Actieplan preventie Jeugdzorg & Onderwijs de vinger op de zere plek gelegd volgens de 

SGP.

oor vroegtijdig te signaleren en ondersteuning te bie-
den, kan namelijk voorkomen worden dat kinderen later 

in complexere jeugdzorg belanden. Preventief handelen is 
dus heel zinvol. Ook signaleren we dat er in de jeugdzorg en 
het onderwijs soms te snel geproblematiseerd en gemedi-
caliseerd wordt. Vaak wordt daarbij gewerkt met een op het 
individu gerichte aanpak. Door te normaliseren komt er ook 
aandacht voor de gezinssituatie en de maatschappelijke con-
text. Dat levert veel op. In dit artikel lichten we drie acties uit, 
waar de gemeente mee aan de slag gaat. 

Relatietherapie
Een stabiele thuissituatie is voor ieder kind een must. Een 
goede relatie met de ouders, met daarbij sociale steun vanuit 
de omgeving, werkt als een soort buffer op risicofactoren. De 
SGP is dan ook blij met het investeren in relaties, door onder 
meer gratis relatietherapie aan te bieden aan stellen met 
minderjarige kinderen. Vorig jaar hebben we hier in een motie 
aandacht voor gevraagd; we zien er nu de uitwerking van. Dat 
stemt tot dankbaarheid.

Peuterspeelzaal
Het gezin is de eerste plek waar kinderen opgroeien. Een peu-
terspeelzaal is vanwege het extra taalaanbod en het spelen in 
groepsverband een verrijking. Op deze manier krijgen kinde-
ren een betere basis bij hun start op de basisschool. Ge-
meente Apeldoorn heeft de ambitie dat álle peuters naar een 
peuterspeelzaal kunnen gaan. De SGP merkt dat de financiële 
drempel vaak een reden is om een kind niet aan te melden bij 
een peuterspeelzaal. Daarom komt er een tegemoetkoming 
kinderopvang voor gezinnen met een inkomen tot maximaal 
130 procent boven de bijstandsnorm. De SGP pleit ervoor 
dat deze regeling ook gaat gelden voor eenverdienersgezin-
nen. Die vallen nu buiten landelijke regelingen omdat ze niet 
voldoen aan de eis dat beide ouders werken.

Schoolmaatschappelijk werk
In de preventieve context is door het inzetten van een school-
maatschappelijk werker op scholen veel winst te behalen. Er 
kan in school- of gezinsverband al veel bereikt worden zonder 
op te schalen. Door de onafhankelijke positie van een school-
maatschappelijk werker kan deze ook een kritische blik en 
positieve invloed hebben op de kwaliteit van de zorgstructuur 
op scholen. De afgelopen jaren was het aantal uren school-
maatschappelijk werk per school heel laag. Daar gaat nu dus 
verandering in komen. Een goede keuze, want het is bewezen 
effectief en hard nodig wat de SGP betreft!

Henk van de Weerd
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#vernieuwde-
uitersten

@Apeldoorn

De komende Tweede Kamer-
verkiezingen zijn om meerdere re-
denen bijzonder. Bijzonder is vooral 
dat de bekende partijen de campag-
ne doen met een nieuwe lijsttrekker. 
Met het afzwaaien van de premier 
pakken meer partijprominenten de 
biezen. Dat geeft de gevestigde orde 
de mogelijkheid om zich opnieuw te 
presenteren en electoraat te winnen. 

Zo springt NSC in het gat van het 
CDA, zorgt GL/PvdA dat partijen 
op links in zijn schaduw blijven en 
neigt de VVD naar rechts; alhoewel 
deze laatste flexibiel is gebleken 
in de uitvoering van verkiezingsbe-
loften. BBB dartelt daar doorheen 
en laat zich steeds minder in een 
vakje plaatsen. De uitersten zijn ook 
bekend: PVV neemt uiterst rechts 
van de Kamervoorzitter plaats en de 
SP uiterst links. 

Een ander uiterste is de SGP, tradi-
tiegetrouw zetelend rechts van het 
midden van de voorzitter. Op inhoud 
uiterst koersvast en herkenbaar, 
hetzelfde in plannen en beloften. 
Die vernieuwing van het constante, 
met scherpte op de actualiteit, kunt 
u vanuit onze Gelderse kieskring 
weer de Kamer in stemmen. Stabili-
teit, gegrond op het Fundament, is 
nuttig voor het land. 

Stephan Wiegman
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Een industrieel complex langs het kanaal vlak bij het cen-

trum. Dat is de plek waar op termijn 500 woningen gebouwd 

gaan worden. SGP Apeldoorn vindt woningbouw uitermate 

geschikt op deze locatie.

n de voormalige fabrieken op het terrein van Zwitsal Apeldoorn werden 
decennialang de overbekende Zwitsal-verzorgingsproducten met het 

blije babygezichtje geproduceerd. 

In 2011 werd de productie op het terrein van Zwitsal na 65 jaar stopgezet. 
De gemeente Apeldoorn kocht het terrein en de gebouwen, in het kader 
van de herinrichting en vernieuwing van de Kanaalzone. Behalve dat er 
nieuwe, voornamelijk kleine, ondernemers in de gebouwen kwamen, zijn 
er in die jaren geen grootse aanpassingen aan het complex gedaan.

Historische karakter
Daar gaat nu verandering in komen. Het Zwitsalterrein is een locatie waar 
ruim 500 woningen, voornamelijk appartementen, gebouwd zullen worden. 
Deels in bestaande gebouwen, maar vooral in nieuw te bouwen woonto-
rens. Volgens SGP Apeldoorn is deze unieke locatie hier uitermate geschikt 
voor.

Aandachtspunten zijn het behoud van het historische karakter van het 
complex en de verkeersontwikkeling. Met ook het nieuw te bouwen zwem-
bad verderop aan de Vlijtseweg zal de verkeersintensiteit toenemen. De 
verantwoordelijk wethouder heeft aangegeven dat de Vlijtseweg helemaal 
op de schop zal gaan om aan deze zorg tegemoet te komen.

Zwitsal Buitenstad

I

PPeerrssoooonnlliijjkkee  bbeeggeelleeiiddiinngg  iinn  
bbeesscchheerrmmdd  wwoonneenn  eenn  ddaaggbbeesstteeddiinngg

Wij bieden dagbesteding voor dementerende 
ouderen of volwassenen met een uiteenlopende 

zorgvraag. Daarnaast bieden wij (jong)volwassenen 
24 uur per dag een beschermde woonomgeving met 

begeleiding.

advertentie



Exclusieve
buitenverblven
op maat

Koffie in de ochtendzon, een fne
plek om te werken of dineren met
vrienden. Bronkhorst ontwerpt en
realiseert uw buitenverblf op
maat. Puur vakmanschap.
Vraag onze brochure aan of
maak direct een afspraak op
bronkhorstbuitenleven.nl.


